

Circular No. (13) 2017

To All Private Healthcare Facilities

Date: 16 NOV 2017

Sub: Technical requirements Radiology services provided in healthcare Facilities

NHRA would like to announce to all healthcare facility, that in accordance with Resolution No. (15) of the year 2017 (for private health care facility classification), with regards to Radiology Services, appendix No (7) Item (3) on technical staff, please note the following:

1. It is prohibited to permit unqualified and unlicensed staff to work in the radiology department.
2. A radiologist should be chairing the radiology department, in addition to an appropriate number of X-ray technicians, their assistants and registration staff.

To ensure proper functioning of the radiology facility, NHRA will allow a grace period of six months from the date of this circular, to submit the necessary documents to comply with this resolution. The Authority will take the necessary legal actions against any facility that violates this law.

Your cooperation is highly appreciated in improving health services in the Kingdom

تعميم رقم (13) لسنة 2017

إلى جميع المؤسسات الصحية الخاصة

التاريخ: 16 نوفمبر 2017م

الموضوع: الأشتراطات الفنية الواجب توافرها لتقديم خدمات الأشعة في المؤسسات الصحية

تهيب الهيئة بجميع المؤسسات الصحية الخاصة بأنه طبقاً للقرار رقم (15) لسنة 2017 ، ملحق رقم (7) بشأن خدمات الأشعة البند رقم (3) الخاص بالطاقم الطبي و الفني بأنه:

1. يحظر أن يعمل بقسم الأشعة موظفون غير مؤهلين أو بدون تراخيص لمزاولة المهنة.
2. يجب أن يكون على رأس خدمات الأشعة بالمؤسسة طبيب متخصص في الأشعة مع العدد الكافي من فنيي الأشعة ومساعدتهم وموظفي السجلات.

و حرصاً من الهيئة على حسن سير العمل بالمؤسسات الصحية تقرر منح مسؤولي المؤسسات الصحية مدة ستة شهور فقط من تاريخ هذا التعميم لتقديم الوثائق الضرورية لتعديل الأوضاع ، علماً بأن الهيئة سوف تقوم بإتخاذ الإجراءات القانونية اللازمة ضد كل مؤسسة صحية تخالف ذلك ولا تعمل على تصحيح أوضاع ممارسي المهنة.

هذا ما لزم توضيحه ونشكركم على حسن تعاونكم لحماية الصحة العامة في مملكة البحرين.

الدكتورة مريم عذبي الجلاهمة
الرئيس التنفيذي